
Protokół Nr VII/2015 

 

z VII sesji Rady Gminy Mieścisko w dniu 20 maja 2015 r. w godzinach od 12.00 do 15.55 

 w sali sesyjnej Urzędu Gminy Mieścisko. 

 

Adn. 1 
 

VII sesję Rady Gminy Mieścisko otworzyła Przewodnicząca Rady – P.Elżbieta 
Kapczyńska. 

Na wstępie powitała radnych Rady Gminy Mieścisko, Wójta Gminy – P.Andrzeja 
Banaszyńskiego, pracowników administracji samorządowej, radnego powiatowego – 
P.Tadeusza Synorackiego, Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Mieścisku – 
P.Grażynę Witucką,  sołtysów wsi. 

      (Listy obecności zaproszonych gości i sołtysów wsi stanowią Załączniki Nr 1 i 2 do  
       protokołu). 
 
       Adn. 2  

 
 Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że na 15 radnych Rady Gminy Mieścisko, na 
dzisiejszej sesji obecnych jest 15, co stanowi quorum wobec czego Rada jest 
prawomocna do prowadzenia obrad i podejmowania uchwał. 
(Lista obecności radnych stanowi Załącznik Nr 3 do protokołu). 
 
Adn. 3  
 
 Przewodnicząca Rady odczytała Porządek obrad dzisiejszej sesji, jaki radni, sołtysi i 
goście otrzymali z zaproszeniem na sesję. 
Do przedstawionego Porządku sesji Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński zgłosił wniosek 
o wprowadzenie dodatkowo 2 projektów uchwał: 
1) w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w formie darowizny nieruchomości Skarbu 

Państwa, działki Nr 34 położonej we wsi Mirkowice; 
2) w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości zabudowanej w Mirkowiczkach, 

obręb geodezyjny Mirkowice oraz ustanowienia służebności drogowej; 
Innych zmian  do Porządku obrad nie zgłoszono. 
W związku z powyższym Przewodnicząca Rady w pierwszej kolejności poddała pod 
głosowanie wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na nabycie w formie darowizny nieruchomości Skarbu Państwa, działki 
Nr 34 położonej we wsi Mirkowice 
Radni w głosowaniu jednogłośnie opowiedzieli się za wprowadzeniem do porządku obrad 
w/w uchwały, który umieszczony został jako punkt 25 porządku obrad. 
Następnie poddała pod głosowanie kolejny wniosek o wprowadzenie do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości zabudowanej w 
Mirkowiczkach, obręb geodezyjny Mirkowice oraz ustanowienia służebności drogowej. 
Radni w głosowaniu jednogłośnie przy opowiedzieli się za wprowadzeniem do porządku 
obrad w/w uchwały, który umieszczony został jako punkt 26 porządku obrad. 
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Porządek obrad VII sesji Rady Gminy po zmianach przedstawia się następująco: 
 

1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Przedstawienie porządku obrad VII sesji Rady Gminy – możliwość wprowadzenia 

zmian. 
4. Przyjęcie protokołu obrad z poprzedniej sesji. 
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Zapytania sołtysów. 
7. Informacja z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
8. Informacja z działalności Przewodniczącej Rady Gminy w okresie    
      międzysesyjnym. 

       9.  Informacja z pracy stałych komisji Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 
      10. Informacja o przystąpieniu do kolejnego etapu komunalizacji. 
      11. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Mieścisku za 2014 rok. 
      12. Ocena zasobów pomocy społecznej dla Gminy Mieścisko za 2014 rok. 
      13. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 2014 rok. 
 
      14. Przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za rok 2014 oraz  
             sprawozdania finansowego wraz z informacją o stanie mienia komunalnego: 

 
 14.1. przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o  
              sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy za rok 2014 wraz z informacją  
              o stanie mienia komunalnego, 
 14.2. przedłożenie przez Komisję Rewizyjną Rady Gminy opinii o wykonaniu  
               budżetu Gminy za rok 2014 i wniosku w sprawie udzielenia absolutorium  
              Wójtowi Gminy, 
 14.3. przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu  
               o wniosku Komisji Rewizyjnej, 
 14.4. rozpatrzenie przez Radę sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za rok  
               2014. 
15. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania  finansowego wraz ze  
       sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za 2014 rok. 
16. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu  
       wykonania budżetu za 2014 rok. 
 
17. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi  
      Wągrowieckiemu. 
18. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Piła. 

       19. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2015 rok. 
       20. Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany uchwały Nr III/10/14 Rady Gminy Mieścisko  
              z dnia 19 grudnia 2014 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej  
              Gminy Mieścisko na lata 2015-2025. 
       21. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia miejscowego planu zagospodarowania  
              przestrzennego terenów aktywizacji gospodarczej, w tym w zakresie energii ze źródeł  
              odnawialnych w Jaworówku. 
        22. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie lokali mieszkalnych nr 2 i 3  
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       w budynku mieszkalnym Nr 36 w Popowie Kościelnym. 
23. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej    
       położonej we wsi Popowo Kościelne, obręb geodezyjny Popowo Kościelne. 

        24. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady Gminy  
              na II półrocze 2015 r. 
        25. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w formie darowizny  
              nieruchomości Skarbu Państwa, działki Nr 34 położonej we wsi Mirkowice, 
        26. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości zabudowanej  
              w Mirkowiczkach, obręb geodezyjny Mirkowice oraz ustanowienia służebności  
              drogowej. 
 

        27. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
        28. Wolne głosy i wnioski. 
        29. Zakończenie. 
 
Po przedstawieniu Porządku obrad sesji wraz ze zmianami Przewodnicząca Rady poprosiła 
uczestników sesji o powstanie w celu uczczenia minutą ciszy niedawno zmarłego P.Leona 
Pałeckiego – pracownika Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu, który był długoletnim  
opiekunem z ramienia nadzoru  naszej gminy. W pogrzebie uczestniczyła delegacja z naszej 
gminy. 
Następnie przystąpiono do kontynuowania porządku obrad.    
     
Adn. 4 
 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że protokół z ostatniej sesji był do wglądu w biurze 
Rady Gminy i nikt do niego nie wniósł zastrzeżeń. W związku z powyższym Przewodnicząca 
Rady wniosła o jego przyjęcie bez odczytywania. 
Radni w głosowaniu jednogłośnie przy 15 głosach „za” przyjęli protokół z ostatniej sesji bez 
odczytywania. 
 
Adn. 5 – interpelacje i zapytania radnych 
 
- radny Staroń: 
„droga 190 na naszym terenie w Zbietce wygląda fatalnie. Na wysokości P.Gasiora łatano na 
drodze dziurę, a inne pozostawiono nie połatane”; Jeśli byłoby  łatanie na drodze do Zbietki 
to dziury są tak jak były i radny prosił aby pamiętać o pętli Nr 2”; 
- radna Chelwing: 
1) „mieszkańcy ul.Lipowej zwrócili się z prośba o zasypanie dziury i wyrównanie drogi”; 
2) radna po raz kolejny upomniała się o studzienkę telekomunikacyjną gdyż w dalszym ciągu 
nic nie zrobiono”; 
- radny Górski: 
1) podziękował za zaasfaltowanie przejazdu kolejowego na ul.Pocztowej; 
2) zapytał czy możnaby wykorzystać część zużytych płytek z ul.Kościelnej na wyłożenie 
przejścia dla mieszkańców na końcu Osiedla Michałowskiego aby nie chodzić tam po mokrej 
trawie ? 
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- radna Kubicka – zwróciła uwagę na lampę przy bloku 17 w Zabiczynie, która była ostatnio 
założona i ona znowu nie świeci. Jest naprawiona i krótko świeci i nie wiadomo czemu 
przestaje świecić .Szybko psuje się po naprawie; 
- radny Wojtyszyn – w sprawie ścieżki pieszo-rowerowej w kierunku Wągrowca jeśli chodzi o 
Wojewódzki Zarząd Dróg czy coś w tym kierunku dalej posunęło się ? 
Do zgłoszonych zapytań odniósł się radny powiatowy – P.Tadeusz Synoracki: 

1) zaasfaltowanie przejazdu przez Zarząd Dróg Powiatowych było możliwe dopiero po 
uzyskaniu zgody od PKP; 

2) nawiązując do łatania dziur na drodze wojewódzkiej, zgłoszonej przez radnego 
Staronia to jest problem. Wczoraj odbyło się spotkanie z Naczelnikiem 
Wojewódzkiego Zarządu Dróg. Potrzeb jest na 2 mld złotych. WZD spodziewa się 
otrzymać 1 mld zł i w tym 1 mld jest zaplanowana droga z Krajenki do Gniezna na 
długości 60 km to byłoby 2/3 długości i wtedy też zaplanowana jest jednocześnie 
ścieżka rowerowa na odcinku przynajmniej z Wągrowca do Łazisk. To są plany na 
które bardzo mocno naciskamy wyjaśnił radny powiatowy. 

      Jednocześnie będąc przy głosie radny poinformował, ze wczoraj odbyła się Komisja  
      Bezpieczeństwa Rady Powiatu i na pewno w tej kadencji będzie zrobione: droga z  
      Nieświastowic do drogi 190 (3 km) etapami, będzie zrobiony chodnik w Kłodzinie, w  
      Zakrzewie jak również  75 m chodnika na Osiedlu Michałowskim i to być może uda się  
      zrobić Jerdze w tym roku. Będzie też w tej kadencji 4-letniej zrobiona droga z  
     Mieściska do Budziejewska, w zamian za przejęcie przez gminę drogi z Gołaszewa do  
     Janowca. 

-  radna Widzińska – „w tegorocznym budżecie zostały zaplanowane środki na położenie  
    nawierzchni asfaltowej na ul.Buczka. Mieszkańcy dopytują się kiedy można się  
    spodziewać, że ta droga będzie robiona ?” 
-  radny Wojtyszyn – zabrał głos w dyskusji w związku z przejęciem drogi powiatowej z  
   Gołaszewa do Janowca na rzecz dróg gminnych. „Zrobienie tej drogi z Gołaszewa do    
   granicy   gminy Janowiec (bo tam już jest prawie do granicy zrobione) dla Gołaszewa byłoby  
   bardzo dobrym posunięciem dlatego, że Gołaszewo  zyskałoby najprawdopodobniej na  
   komunikacji autobusowej. Byłby to skrót drogi z Wągrowca przez Mieścisko do Janowca.  
   Byłbym za przejęciem tej drogi po wykonaniu przez powiat”; 
  - radny Kozłowski: 
1) w sprawie chodnika Osiedle Michałowskie- Wiela  gdyż jest tam bardzo niebezpiecznie; 
2) kiedy będzie obwodnica do de Heus ? 
 
Adn. 6 – zapytania sołtysów 
 
- P.Starosta – sołtys wsi Popowo Kościelne – „mieszkańcy ul.Lipowej zwracają się z 
zapytaniem czy do nowego Osiedla, które powstaje byłaby możliwość zrobienia przez powiat 
przejścia dla pieszych żeby dzieci  nie przebiegały przez drogę na Budziejewo, bo tam jest 
naprawdę niebezpiecznie”; 
- P.Bagrowska – sołtys wsi Gołaszewo – na wstępie podziękowała Kierownikowi ZAZ w 
Gołaszewie za duży wkład pracy w odnowienie klombów, ponadto podziękowała też 
strażakom za podlewanie zasianej trawy. Jednocześnie zwróciła się z prośbą do Wójta o kilka 
desek na ławki przy świetlicy oraz farbę na odmalowanie ogrodzenia wokół stawu; 
- P.Witucka – sołtys wsi Zbietka – zwróciła uwagę na potrzebę chodnika od głównej wioski do 
drogi od Mieściska. Mieszkańcy tamto pobocze posprzątali w czynie społecznym. W 
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przyszłości mieszkańcy prosiliby o pozytywne rozpatrzenie tej prośby aby dzieci mogły 
bezpiecznie iść na przystanek. 
- P.Szulc – sołtys wsi Mirkowice -  zwrócił się do P.Wójta o pomoc w realizacji ratowania 
świetlicy wiejskiej. „Tam wypływa woda z fundamentu. Dowiedziałem się od pracownika 
Urzędu Gminy, że będzie tam wysypywany parking. Nie rozumiem tego posunięcia Jeśli 
zaczynamy od budowy parkingu, a nie od odprowadzenia wody z fundamentu to są 
zmarnowane pieniądze, bo w przyszłym roku będziemy rozkopywać ten parking. Woda z 
rynien leje się wprost na fundamenty. Chciałbym się dowiedzieć kiedy to będzie ratowane bo 
to jest mienie gminy”; 
Odpowiedzi na pytania sołtysów i zarazem radnych udzielił Wójt Gminy – P.Andrzej 
Banaszyński: 
- droga 190 – „na dzisiaj jest lobbowanie w tym kierunku. Już stwierdzenie, że najgorszy 
odcinek jest od Miłosławic do Wągrowca i najgorszy odcinek na tej drodze jest 5 km, czy 10 
km przed Krajenką to już jest duże stwierdzenie. Druga rzecz jest taka, że chcemy żeby ten 
odcinek drogi zrobić w generalnej modernizacji, a nie nałożenia tylko nakładki asfaltowej i 
łącznie tak jak jest droga 190 żeby to było łącznie ze ścieżką pieszo-jezdną”; 
- pętla w Zbietce – „pamiętamy.Niedługo będziemy rozpisywali przetarg. Środki od 
Marszałka są znane czyli  150 tys. zł jakie otrzymamy i teraz musimy przygotować procedurę 
przetargową”; 
- P.radnej Chelwing – „te drogi będą wyrównane. Natomiast studzienka telekomunikacyjna 
nie jest w naszej gestii. To jest Telekomunikacji”; 
- radnemu Górskiemu – „nie ma sensu tych płyt wykorzystywać. Najprawdopodobniej w tym 
roku ten krótki odcinek będzie zrobiony”; 
- radnemu Kozłowskiemu – „w planie nie było chodnika do Wieli ale zgłoszenie takie 
nastąpiło do Zarządu Dróg Wojewódzkich właśnie pod kątem połączenia. Ale jak położymy 
chodnik to przed chodnikiem musimy położyć kanalizację, bo ta kanalizacja może iść tylko w 
chodniku bo tam jest pas drogowy. To na pewno nie nastąpi w tym roku”; 
- P.radnej Kubickiej – „w sprawie lampy. Nie będziemy naprawiać bo to nas kosztuje. 
Prowadzę rozmowy z Eneą- Oświetlenie żeby móc podpisać umowę na wymianę całego 
oświetlenia”. Jednocześnie Wójt nawiązał do  wykonania planowanej zatoki autobusowej w 
Zabiczynie. 
- ścieżka do Wągrowca – „to będzie decyzja czy modernizujemy całość tego odcinka, czy 
modernizujemy w jakimś stopniu. Ta droga jest na 12 miejscu pod względem hierarchii 
potrzeb”; 
 
 
Adn. 7  
 
 Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński przedstawił informacje ze swojej działalności  
w okresie międzysesyjnym. 
(Informacja Wójta z działalności międzysesyjnej stanowi  Załącznik Nr 4 do protokołu). 
 
 
Adn. 8 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła informację ze swojej działalności w okresie 
miedzysesyjnym. 
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- 14.02.br – udział w jubileuszu 60-lecia Koła Gospodyń Wiejskich w Podlesiu Wysokim 
- 5-6 marca br – udział w Kongresie Gmin Wiejskich i w obchodach XXV-lecia samorządu 
terytorialnego 
- 6 marca br – udział w spotkaniach z paniami w świetlicach wiejskich z okazji Dnia Kobiet  
- 9-30 marca br. – przebywała w sanatorium 
- 2 kwietnia br. – przewodniczyła nadzwyczajnej sesji Rady Gminy 
- 17 kwietnia br – udział w uroczystościach 15-lecia istnienia stowarzyszenia im.Ks.Niwarda 
Mussolffa w Wągrowcu i V-lecia istnienia Hospicjum 
- 24 kwietnia br – udział w otwarciu części rehabilitacyjnej zakładu opiekuńczo-leczniczego w 
ZOZ w Wągrowcu; 
- 29 kwietnia br – udział w otwarciu sortowni  odpadów komunalnych w Kopaszynie 
- 3 maja br – udział w uroczystościach z okazji uchwalenia Konstytucji 3-maja 
- 6 maja br – udział we wspólnym posiedzeniu Komisji Rady; 
- 8 maja br – udział w obchodach Dnia Zwycięstwa pod Obeliskiem na Placu Powst. Wlkp. w 
Mieścisku; 
14-15 maja br – udział w Targach „Więcej światła” na zaproszenie Enei-Oświetlenie oraz w 
otwarciu pierwszej w Polsce  farmy fotowoltaicznej; 
 
 
Adn.9 
 
 Informacje z prac stałych komisji Rady Gminy złożyli Przewodniczący Komisji. 
 
Adn. 10 
 
 Informację o przystąpieniu do kolejnego etapu komunalizacji przedstawił 
Przewodniczący Komisji ds. komunalizacji mienia – radny Kazimierz Staroń. 
(Informacja o przystąpieniu do kolejnego etapu komunalizacji stanowi Załącznik Nr 5 do 
protokołu). 
 
Adn.11 
 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że punkty od 11 do12 Porządku obrad dotyczą 
sprawozdań Ośrodka Pomocy Społecznej, które szczegółowo zostały przedstawione przez 
P.Kierownik OPS- Grażynę Witucką na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady w dn.6 maja br. 
w związku z powyższym Przewodnicząca zwróciła się do radnych czy chcieliby uzyskać jeszcze 
wyjaśnienia od P.Kierownik OPS ? Jest to ogromny materiał, a zawarte w nich sprawy 
interesują niewątpliwie całe społeczeństwo. 
- P.Kierownik OPS – Grażyna Witucka – zabierając głos wyjaśniła, że radni mają w/w 
sprawozdania na piśmie, natomiast wszyscy mieszkańcy będą mieli dostęp do tych 
materiałów w biurze Rady jak również będzie on udostępniony na stronie Biuletynu 
Informacji Publicznej poza „Oceną zasobów pomocy społeczne”, a w przypadku wątpliwości 
zaprasza do siebie lub pracowników Ośrodka. 
- radny Wojtyszyn – Przewodniczący Komisji Oświaty – temat działalności Ośrodka Pomocy 
Społecznej był szczegółowo przedstawiany na Komisji Oświaty, która wysoko oceniła pracę 
Ośrodka. Patrząc z punktu widzenia wywiadów, ilości świadczeń, faktu, że w okresie 
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zimowym nie ma osób bezdomnych to wszystko pozwala stwierdzić, że jest to bardzo dobrze 
działający Ośrodek. 
- Przewodnicząca Rady – w imieniu  Rady na ręce P.Kierownik złożyła podziękowanie  
wszystkim pracownikom Ośrodka za zaangażowanie oraz za bardzo dobrą pracę Ośrodka. 
(Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Mieścisku za 2014 rok stanowi 
Załącznik Nr  6 do protokołu). 
(„Ocena zasobów pomocy społecznej dla Gminy Mieścisko za 2014 rok” stanowi Załącznik  
Nr 7 do protokołu). 
(Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 2014 rok stanowi Załącznik 
Nr 8 do protokołu). 
 
Adn. 14 – Przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za rok 2014 oraz 
sprawozdania finansowego wraz z informacją o stanie mienia komunalnego. 
 
Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Skarbnik Gminy – P.Teresie  Samarzewskiej. 
Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Skarbnik Gminy – P.Teresie Samarzewskiej. 
Skarbnik Gminy przedstawiła z wykorzystaniem prezentacji multimedialnej sprawozdanie z 
wykonania budżetu Gminy za rok 2014, jak również przedstawiła najważniejsze dokonania 
inwestycyjne gminy. 
W dalszej kolejności Skarbnik Gminy omówiła sprawozdanie finansowe (bilans)  
z wykonania budżetu Gminy Mieścisko w rozbiciu na aktywa i pasywa na dzień 31 grudnia 
2014 r.  
(Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy wraz z informacją o stanie mienia komunalnego 
stanowi Załącznik Nr 9 do protokołu). 
 
Adn. 14.1. Skarbnik Gminy następnie przedstawiła opinię składu orzekającego Regionalnej 
Izby Obrachunkowej w Poznaniu o  sprawozdaniu wykonaniu budżetu Gminy za rok 2014, 
która jest opinią pozytywną. 
(Opinia RIO o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy za rok 2014 stanowi Załącznik Nr 10 
do protokołu). 
 
Adn.14.2. Działając zgodnie z procedurą absolutoryjną Z-ca Przewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej – P.Agnieszka Oelke przedstawiła opinię o wykonaniu budżetu Gminy za rok 2014 
(Załącznik Nr 11 do protokołu) a Przewodniczący Komisji – P.Marian Witucki odczytał 
uchwałę Komisji  w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy (Załącznik Nr 12 do 
protokołu). 
Adn.14.3. Z kolei Przewodnicząca Rady Gminy – P.Elżbieta Kapczyńska odczytała opinię 
Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej. 
(Opinia RIO o wniosku Komisji Rewizyjnej stanowi  Załącznik Nr 13 do protokołu). 
 
Adn.14.4. W oparciu o przedłożone materiały, dokładną analizę sprawozdań na wspólnym 
posiedzeniu Komisji w dniu 6 maja br. i wyrażone opinie Komisji Rewizyjnej i Regionalnej Izby 
Obrachunkowej Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję, która wiąże się z rozpatrzeniem 
przez Radę sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za 2014 rok. 
W dyskusji głos zabrali: 
- radny Rodzewicz – w sprawie wykonania planu dochodów z opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi, które wynosi 102,87%, a z kolei są zaległości w kwocie 79.223,05 zł; 
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- Wójt – wyjaśnił, że plan jest z uwzględnieniem nieściągalności podatków; 
- radny Rodzewicz – kontynuując temat śmieci ocenił, że gospodarka śmieciowa nie wpłynęła 
na poprawę estetyki. Nie widać skokowej zmiany sytuacji w tym obszarze; 
- Wójt – „nasza działalność musi być wspólna żeby odpady segregować u źródła”. 
Jednocześnie Wójt przypomniał o planach zorganizowania wyjazdu dla  radnych i sołtysów 
na sortownię odpadów w Kopaszynie aby zobaczyć co się tam przywozi i co z tego można 
zrobić. Pozostawimy na terenie gminy gniazda sortownicze i będziemy jeszcze ulepszać 
segregację”; 
- radny Staroń: 
1) ocenił, że zarówno dochody, jak i wydatki mieszczą się w granicach do 100% 
2) zwrócił uwagę, że co roku wzrasta kwota obniżenia górnych stawek podatków; 
3) znaczącą kwotę stanowią zaległości w podatkach. Procentowo nie jest to tak widoczne, jak 
kwotowo; 
- Wójt – w odpowiedzi wyjaśnił, że od kilku lat przy uchwalaniu podatków kierujemy się  
dwoma wskaźnikami: obniżaliśmy górną stawkę o 25% względnie podwyższaliśmy stawkę 
obowiązująca o stopień inflacji. 
- radna Kapczyńska – zaproponowała czy Komisja Rewizyjna nie mogłaby sprawdzić jak 
ściągalność w podatkach wygląda w styczniu 2015 r. Być może kwota zaległości w jakimś 
stopniu uległa zmniejszeniu. Jak również z podaniem liczby osób zalegających. 
- radny Witucki –Przewodniczący Komisji Rewizyjnej -  „analizując wykonanie budżetu w 
cyfrach Komisja Rewizyjna ocenia na bardzo dobry, chociaż życzeniem byłoby aby wskaźnik 
sprzedaży mienia komunalnego był wyższy. Dzisiaj na sesji głosujemy za wykonaniem 
budżetu, nie bierzemy pod uwagę innych rzeczy typu postulatów, które nie były wykonane. 
Komisja Rewizyjna już wydała o sprawozdaniu opinię pozytywną”; 
- radna Kapczyńska – Przewodnicząca Rady - „przychylam się do opinii Komisji Rewizyjnej 
oceniając pozytywnie wykonanie budżetu za rok 2014, co również zostało poparte opinią 
Regionalnej Izby Obrachunkowej”; 
Adn. 15. W związku z wyczerpaniem dyskusji nad sprawozdaniem z wykonania budżetu 
Gminy za 2014 rok Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania z wykonania budżetu Gminy i sprawozdania finansowego za 2014 rok, który 
następnie poddała pod głosowanie. 
Na 15 radnych, uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie. 
(Uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z 
wykonania budżetu Gminy za 2014 rok stanowi Załącznik Nr 14 do protokołu). 
Adn. 16. Z kolei Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie udzielenia 
Wójtowi Gminy absolutorium, który następnie poddała pod głosowanie. 
Na 15 radnych uchwała została podjęta jednogłośnie. 
(Uchwała w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 
2014 rok stanowi Załącznik Nr 15 do protokołu). 
Przewodnicząca Rady pogratulowała Wójtowi udzielonego absolutorium, życząc dalszych 
sukcesów dla zaspokojenia potrzeb wszystkich mieszkańców. 
Wójt Gminy – podziękował radnym za zaakceptowanie naszego wspólnego działania, bo 
wszyscy jesteśmy razem zaangażowani dla dobra wspólnego. Kolejno podziękowania złożył 
Komisji Rewizyjnej za  obszerną opinię o wykonaniu budżetu Gminy, wszystkim pracownikom 
i kierownikom jednostek za starania aby opisane wyniki budżetu były spełnione. Sukcesem 
jest to, że utrzymaliśmy przez cały rok płynność finansową. Cały zespół finansowy musiał nad 
tym pracować. Jest to pierwszy rok, że nie zaciągnęliśmy  żadnych zobowiązań. 
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Po wystąpieniu Wójta Przewodnicząca Rady zarządziła 20-minutową przerwę. 
Po przerwie kontynuowano podejmowanie uchwał Rady Gminy. 
 
Adn. 17 – podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Wągrowieckiemu. 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. Projekt był omawiany na 
wspólnym posiedzeniu Komisji. W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady poddała 
projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie przy 15 głosach „za” i stanowi Załącznik 
Nr 16 do protokołu. 
 
Adn.18 – podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Piła 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. Projekt był omawiany na 
wspólnym posiedzeniu Komisji Rady. W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady 
poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie przy 15 głosach „za” i stanowi Załącznik  
Nr 17 do protokołu. 
 
Adn. 19 - podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2015 rok 
Skarbnik Gminy –P.Teresa Samarzewska  wyjaśniła, że do przedstawionego na wspólnym 
posiedzeniu Komisji projektu uchwały wprowadzone zostały następujące zmiany: 
- wprowadzono Zarządzeniem Wójta środki z Krajowego Biura wyborczego w kwocie 5.900,-
zł na diety dla obwodowych komisji wyborczych podczas II tury wyborów Prezydenta RP.; 
Na skutek tego zwiększają się dochody  i wydatki  budżetu ogółem o kwotę 5.900,-zł; 
Dodatkowo wprowadza się do projektu uchwały w sprawie zmian autopoprawkę, która nie 
zmienia kwoty dochodów i wydatków ogółem polegającą na przeniesieniu wydatków w 
kwocie 14.000 zł z działu 852.Pomoc społeczna- rozdział  85215- dodatki mieszkaniowe do 
działu 926-Kultura fizyczna, rozdział 92116. Biblioteki – zwiększenie dotacji dla Biblioteki z 
przeznaczeniem na pokrycie wydatków związanych z jej remontem. 
Następnie Skarbnik Gminy odczytała zwiększenia dochodów i wydatków w poszczególnych 
działach. 
- radny Witucki – podziękował radnemu powiatowemu za pomoc w dofinansowaniu 
remontu zabytkowej „sikawki” OSP Sarbia. 
W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały w sprawie zmian 
w budżecie pod głosowanie. 
Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi Załącznik Nr 18 
do protokołu. 
 
Adn. 20 - podjęcie uchwały w sprawie  zmiany uchwały Nr III/10/14 Rady Gminy Mieścisko  z 
dnia 19 grudnia 2014 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Mieścisko na lata 2015-2025. 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Skarbnik Gminy – P.Teresa Samarzewska. 
Uchwałę w sprawie zmian w WPF dostosowuje się do uchwały w sprawie zmian w budżecie 
Gminy na 2015 rok: 
Zmienia się załącznik Nr 1 Uchwały w którym dokonuje się następujących zmian: 
- zwiększa się dochody ogółem o kwotę  138.687 zł; 
- zwiększa się wydatki ogółem o kwotę 138.687 zł 
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- wynik finansowy budżetu nie zmienia się i wynosi  1.469.208 zł; 
- planowane zadłużenie |Gminy Mieścisko na dzień 31.12.2015 r. wynosi  4.327.772 zł 
- wskaźnik planowanej łącznej kwoty spłaty zobowiązań wynosi 7,82%, podczas gdy 
dopuszczalny wskaźnik wynosi 8,48%; 
W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Na 15 radnych uchwała w sprawie zmiany WPF została podjęta jednogłośnie i stanowi 
Załącznik Nr 19 do protokołu. 
 
Adn.21 - podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia miejscowego planu zagospodarowania  
przestrzennego terenów aktywizacji gospodarczej, w tym w zakresie energii ze źródeł  
odnawialnych w Jaworówku 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. Wcześniejsza uchwała w sprawie 
zatwierdzenia planu została wyrokiem Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Poznaniu z 
dnia 21 stycznia 2015 r. uchylona z uwagi na brak zgody na zmianę przeznaczenia na cele 
nierolnicze gruntów rolnych klasy III o pow.0,32 ha. W związku z powyższym na obszarze 
przedmiotowego planu wprowadzono zmianę polegająca na wyłączeniu terenu o 
powierzchni 0,32 ha z obszaru o powierzchni całkowitej ok.34,86 ha. Nie wywołuje to zmiany 
w podstawowej frakcji przeznaczenia terenu oraz w układzie przestrzennym, ale cała 
procedura musi być przeprowadzona. 
W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady poddała projekt  uchwały pod głosowanie. 
Na 15 radnych, uchwała w sprawie zatwierdzenia miejscowego planu zagospodarowania  
przestrzennego terenów aktywizacji gospodarczej, w tym w zakresie energii ze źródeł  
odnawialnych w Jaworówku w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi Załącznik 
Nr 20 do protokołu. 
 
Adn.22 -p odjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie lokali mieszkalnych nr 2 i 3  
w budynku mieszkalnym Nr 36 w Popowie Kościelnym 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński. 
W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi Załącznik Nr 21 
do protokołu. 
 
Adn. 23 - podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej    
położonej we wsi Popowo Kościelne, obręb geodezyjny Popowo Kościelne 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. W związku z brakiem pytań 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi Załącznik Nr 22 
do protokołu. 
 
Adn.24 - podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady 
Gminy  na II półrocze 2015 r. 
Przewodniczący stałych komisji Rady przedstawili projekty planów pracy Komisji na II 
półrocze br. 
- radny Wojtyszyn – w nawiązaniu do planu pracy Komisji Ochrony Środowiska 
zaproponował wyjazd całej Rady w celu zwiedzenia sortowni odpadów w Kopaszynie. 
W związku z brakiem dalszych pytań Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod 
głosowanie. 
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Na 15 radnych uchwała w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Gminy w 
głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi Załącznik Nr 23 do protokołu. 
 
Adn. 25- podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w formie darowizny  
nieruchomości Skarbu Państwa, działki Nr 34 położonej we wsi Mirkowice 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński 
informując, że przedmiotem uchwały jest uregulowanie statusu części stawu w Mirkowicach. 
W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi Załącznik Nr 24 
do protokołu. 
 
Adn. 26 - podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 
zabudowanej w Mirkowiczkach, obręb geodezyjny Mirkowice oraz ustanowienia służebności  
drogowej 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. Przedmiotem uchwały  jest 
nieruchomość zabudowana nr 159 w Mirkowicach, która została podzielona na dwie działki: 
nr 159/1 i 159/2. 
Działa nr 159/1 stanowi odzyskany pustostan. Z uwagi, że w/w działka nie posiada dostępu 
do drogi publicznej zachodzi konieczność ustanowienia służebności drogowej polegającej na 
swobodzie przejazdu i Przechodu oraz przeprowadzenia wszelkich mediów przez działkę Nr 
159/2 do drogi publicznej na rzecz właścicieli działki Nr 159/1. 
W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Na 15 radnych uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości zabudowanej w 
Mirkowiczkach, obręb geodezyjny Mirkowice oraz ustanowienia służebności drogowej 
została podjęta jednogłośnie i stanowi Załącznik Nr 25 do protokołu. 
 
Adn. 27 – odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych zostały udzielone przy okazji 
udzielania odpowiedzi na pytania sołtysów. 
 
Adn. 28 – Wolne głosy i wnioski 
 
- radny Wojtyszyn – powrócił do remontu drogi nr 190.”Pamiętamy jak zrobiono obwodnicę 
w Wągrowcu. Po 2-3 latach sfrezowano i teraz jest to obwodnica o dobrej jakości. Część 
drogi  od torów do szkoły –  jest nierówna, studzienki umiejscowione poniżej. 
Myślę, że ta część drogi winna być frezowana i położona od nowa”; 
- radny Rodzewicz: 
1) „wiata przy CPN. Tam dużo pasażerów wysiada”; 
2) podejście dla niepełnosprawnych do Biblioteki jest niebezpieczne bo jest bardzo ślisko. 
Koło Przedszkola są antypoślizgowe taśmy i możnaby coś podobnego zrobić”; 
3) „ktoś podobno wykupił grunt przy Domu Kultury w Mieścisku i czeka na ofertę. Radny 
ponowił swój wniosek aby ten teren był w przyszłości przeznaczony pod Przedszkole za 5-6 
lat. Żeby tam nie wprowadzać żadnego sklepu wielkopowierzchniowego. Zabezpieczyć teren 
albo zmienić plan zagospodarowania. Chodzi o przyszłość Przedszkola zgodnie z 
obowiązującymi standardami”; 
- radny Kalka – w nawiązaniu do spotkania z Policją  przypomniał wniosek Komendanta 
Policji aby uczulić mieszkańców przed oszustami „na wnuczka”; 
Z kolei na zapytania radnych odpowiedzi udzielił Wójt Gminy. 
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Następnie Wójt ponowił zaproszenie wspólnie z Przewodniczącą Rady na uroczystą sesję z 
okazji XXV-lecia samorządu terytorialnego powiązaną z XX-leciem podpisania umowy o 
współpracy z gminą de Bilt (Holandia). 
- P.Fleming – Przewodniczący Powiatowej Izby Rolniczej -  przypomniał o zbliżających się 
wyborach do Izby Rolniczej, jakie odbędą się w dniu 31 maja br. zachęcając do wzięcia w nich 
udziału. 
W związku z wyczerpaniem punktów porządku obrad dzisiejszej sesji Przewodnicząca Rady 
podziękowała wszystkim za udział i zamknęła IX sesję Rady Gminy Mieścisko. 
 
 
  Protokółowała:      Przewodniczyła sesji: 
 
 Inspektor ds. obsługi organów    Przewodnicząca Rady 
 Gminy   
 
            /Wiesława Kujawa/                  /Elżbieta Kapczyńska/  


